
PROTOKÓŁ Nr VIII/11 
z Obrad VIII Sesji Rady Gminy w Kotuniu 

odbytych w dniu 19 września 2011r

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Kotuniu.
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 1300 a zakończyły się o godz. 1620.

Ustawowa liczba radnych – 15
W obradach uczestniczyło – 15 radnych, czyli 100% ogólnego składu rady /lista 
obecności w załączeniu do protokołu/.

Porządek posiedzenia:
      1.      Otwarcie Obrad VIII Sesji Rady Gminy

2.      Wnioski do porządku obrad
3.      Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami.
4.      Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających sołtysa 

wsi Łęki
5.      Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na 

ławników
6.      Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Kotuń
7.      Podjęcie uchwały w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie 

Gminy Kotuń oraz dalszym postępowaniu z nimi
8.      Podjęcie  uchwały  w  sprawie  odpłatności  za  odpady  komunalne 

przyjmowane na gminne składowisko odpadów komunalnych w Kotuniu
9.      Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości  stawek opłat  za zajęcie 

pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Kotuń
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia w przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Kotuń
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planie budżetu gminy na 2011r
13. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotuń 

na lata 2011-2022
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania powiatu z zakresu 

zimowego utrzymania dróg powiatowych na terenie Gminy Kotuń
15. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  powierzenia  Miastu 

Siedlce  prowadzenia  lokalnego  transportu  zbiorowego  na  terenie  Gminy 
Kotuń.

16. Informacja Przewodniczącego Rady



17. Dyskusja i wolne wnioski
18. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
19.Zamknięcie Obrad VIII Sesji Rady Gminy.

Ad pkt 1
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek otworzyła Obrady VIII Sesji rady Gminy 
w Kotuniu. Stwierdziła quorum. Przywitała przybyłych na sesję radnych Rady 
Powiatu Siedleckiego: Bartłomieja Kurkusa i Jana Kucia, Wójta Sławomira 
Adamiaka, Skarbnik Gminy Barbarę Jońską, Sekretarza Gminy Sławomira Smolaka, 
Kierownik GOPS w Kotuniu Grażynę Rybak, Kierownika ZGK w Kotuniu Bogdana 
Kucia, Sołtysów i radnych.

Ad pkt 2
Radny Kazimierz Chróściel poprosił Przewodniczącą Rady, aby w pkt 16 po 
informacji porządkowej Przewodniczącego Rady mógł złożyć sprawozdania z prac 
Mazowieckiej Izby Rolniczej, której jest członkiem.

Przewodnicząca potwierdziła, że po jej informacji radny Kazimierz Chróściel będzie 
mógł złożyć swoją informację.

Wójt poprosił radnych, aby do dzisiejszego porządku obrad dodać jeszcze jeden 
projekt uchwały, który został zaakceptowany przez ostatnie posiedzenia Komisji 
Budżetu i Finansów oraz Komisje Rewizyjną – w sprawie sfinansowania z Powiatem 
Siedleckim przebudowy drogi.

Przewodnicząca Rady zgłosiła wniosek formalny w sprawie. 
Więcej uwag ani wniosków nie zgłoszono.
Zatem Przewodnicząca Rady poddała zgłoszony przez siebie wniosek pod 
głosowanie. Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Przewodnicząca Rady Anita Drabarek poinformowała, że projekt uchwały w sprawie 
sfinansowania z Powiatem Siedleckim przebudowy drogi zostanie rozpatrzony zaraz 
po sprawozdaniu Wójta, czyli jako pkt 4.

Zatem nowy porządek obrad wygląda następująco:
     1.      Otwarcie Obrad VIII Sesji Rady Gminy

2.      Wnioski do porządku obrad
3.      Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami.
4.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  sfinansowania  z  Powiatem  Siedleckim 

przebudowy drogi.
5.      Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających sołtysa 

wsi   Łęki



6.      Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na 
ławników

7.      Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych na terenie Gminy Kotuń

8.      Podjęcie uchwały w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie 
Gminy Kotuń oraz dalszym postępowaniu z nimi

9.      Podjęcie  uchwały  w  sprawie  odpłatności  za  odpady  komunalne 
przyjmowane na gminne składowisko odpadów komunalnych w Kotuniu

10.      Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 
pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Kotuń

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia w przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Kotuń

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planie budżetu gminy na 2011r
14. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotuń 

na lata 2011-2022
15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania powiatu z zakresu 

zimowego utrzymania dróg powiatowych na terenie Gminy Kotuń
16. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  powierzenia  Miastu 

Siedlce  prowadzenia  lokalnego  transportu  zbiorowego  na  terenie  Gminy 
Kotuń.

17. Informacja Przewodniczącego Rady
18. Dyskusja i wolne wnioski
19. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
20.Zamknięcie Obrad VIII Sesji Rady Gminy.

Ad pkt 3
Wójt zdał sprawozdanie z działalności między sesjami:

1. Poinformował, że przez cały czas trwają prace budowlane III etapu budowy 
Publicznego Gimnazjum w Kotuniu. Na bieżąco monitorujemy postępy robót. 
Wszystko jak do tej pory przebiega według harmonogramu inwestycji.

2. Już wkrótce rozpoczną się prace kanalizacyjne, które na okres wakacji zawiesił 
wykonawca. Negocjował z nami zmianę zapisów w umowie dotyczących 
płatności.

3. Wysłaliśmy do dostawców żwiru zapytanie o cenę 1 m3 żwiru dobrej jakości. 
Jeśli będziemy mieli informację o jego cenie, zdecydujemy się na ogłoszenie 
ewentualnego przetargu.



4. Zakończono inwentaryzację eternitu na terenie naszej Gminy. Do końca 
września firma przekaże nam pełną dokumentację w sprawie i wtedy będziemy 
mogli zacząć prace nad programem dofinansowania usuwania azbestu z 
naszych budynków.

5. Jeszcze do tej pory nie wiadomo, co ze złożonymi wnioskami o płatność za 
wykonane w ubiegłym roku remonty świetlic. Nie mamy także odpowiedzi, w 
sprawie wniosków złożonych w ubiegłym roku na świetlice wiejskie w Nowej 
Dąbrówce, Sosnowem i Kotuniu.

6. We wszystkich miejscowościach trwają obecnie spotkania mieszkańców 
naszych wiosek na temat wydatkowania w przyszłym roku środków 
finansowych przekazanych na fundusz sołecki. Pierwsze wnioski w tej sprawie 
już wpłynęły do Pani Skarbnik. Pozostali maja na złożenie wniosku czas do 
końca września.

7. W czasie wakacji dzieci z naszych gimnazjów przebywali w Gminie 
Oberkrämer w naszej partnerskiej Gminie w Niemczech. Przyjechały z pobytu 
w niej bardzo zadowolone. Teraz będzie kolej na przyjęcie młodzieży 
gimnazjalnej przez naszą Gminę.

8. Odbyły się dożynki powiatowe.
9. W ostatnią niedzielę odbył się rajd samochodowy, który Gmina Kotuń w 

bardzo małej części współfinansowała. W ramach reklamy Gminy zakupiono 
część nagród na ta imprezę.

− Sołtys wsi Oleksin Grażyna Zych zapytała, czy zakończono już prace 
spisywania eternitu, bo u niektórych gospodarzy w jej miejscowości nie byli 
jeszcze ankieterzy.

− Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że inwentaryzacja eternitu miała za zadanie 
określić wielkości tego surowca, które znajdują się na budynkach naszej 
gminy. Wszystkie pozycje zostały określone i teraz będzie praca nad 
stworzeniem programu umożliwiającego mieszkańcom Gminy dofinansowanie 
do kosztów jego utylizacji.

− Radny Mariusz Kujawski zapytał, czy żwir, który zamierza zakupić Gmina 
będzie dobrej jakości, bo ostatnio wywożony posiadał bardzo wiele gliny i 
drogi, które zostały nim wywiezione po deszczu były nieprzejezdne.

− Wójt wyjaśnił, że właśnie szuka żwiru lepszej jakości niż ten, który ostatnio 
wywożono na drogi gminne.

− Radny Artur Skwierczyński zapytał, czy zmieniono harmonogram budowy 
kanalizacji.

− Wójt wyjaśnił, że zmieniono harmonogram. W tym roku lato było bardzo 
deszczowe i wykonawca wycofał się z prac tłumacząc się, że nie może ich 
wykonywać ze względu na miękkość terenu. Obiecuje rozpocząć prace już w 



tym tygodniu.

− Radny Artur Skwierczyński stwierdził, że to bardzo dobrze, że wracają, bo 
zostawili ostatnio po sobie duży bałagan, który powinien jak najszybciej zostać 
uprzątnięty.

Więcej pytań do wystąpienia Wójta nie zgłoszono.

Ad pkt 4
Wójt wyjaśnił, że w miesiącu sierpniu br Starosta Siedlecki wystąpił do niego 
z wnioskiem o współfinansowanie przebudowy drogi powiatowej Skórzec-Ozorów-
Żeliszew Podkościelny-Koszewnica-Pieńki-droga krajowa Nr 2. W piśmie tym określił 
udział Gminy Kotuń w realizacji inwestycji w roku 2012 na 350.000 zł. Po rozmowie 
z radnymi zadecydowano, że Gminy Kotuń w chwili obecnej i w roku następnym nie 
stać będzie na wyłożenie tylu pieniędzy w remont tej drogi. Chodziło o przebudowę 
skrzyżowania w Żeliszewie Podkościelnym i nowej nawierzchni bitumicznej od 
skrzyżowania w Koszewnicy, przez Pieńki do drogi krajowej Nr 2.
Ustalono, że można przeznaczyć tylko 100.000 zł i to z budżetu roku 2013. Starosta 
zgodził się na udział Gminy Kotuń w wysokości 100.000 zł, ale z budżetu roku 2012, 
ponieważ w tym roku zostanie zakończona i rozliczona cała inwestycja. Zatem 
dzisiaj na sesji poddaje pod głosowanie zaproponowany przez Starostę Siedleckiego 
projekt współfinansowania przebudowy wspomnianej wcześniej drogi.

− Radna Teresa Bruśniak zapytała, czy przebudowa skrzyżowania w Żeliszewie 
Podkościelnym będzie polegała na budowie ronda tak jak obiecywano to 
wcześniej, czy w inny sposób.

− Radny Rady Powiatu Siedleckiego Bartłomiej Kurkus wyjasnił, że nie jest 
jeszcze ostatecznie podjęta uchwała w sprawie przebudowy tej drogi. Starosta 
czeka w chwili obecnej na decyzje wszystkich zainteresowanych przebudowa 
tej drogi Gmin. Dopiero później jak będzie miał informacje o wielkości 
współfinansowania Rada Powiatu podejmie stosowna uchwałę. Modernizacja 
tej drogi rozpatrywana była w możliwości złożenia wniosku na tak zwaną 
„schetynówkę”. Drogi robione w tym programie są bardzo dobrej jakości, 
ponieważ posiadają 4 cm asfaltu i 4 cm warstwy ścieralnej oraz oznakowanie 
poziome i pionowe. Nie był w stanie odpowiedzieć, czy będzie budowane 
rondu w Żeliszewie Podkościelnym, bo nie był w stanie określić, czy na 
wszystko starczy środków finansowych. Na pewno będą odwodnienia i 
wyrównanie nawierzchni na tych odcinkach. Jeżeli natomiast chodzi o długość 
inwestycji w Gminie Kotuń, to jest to prawie 2 kilometry nowej drogi, dobrej 
jakości. Wartość tego odcinka drogi waha się w granicach 800 – 900.000 zł. 
Więc jest okazja, że by za tak niewielką kwotę mieć spory odcinek dobrej 
drogi.

− Radny Rady Powiatu Siedleckiego Jan Kuć wyjaśnił, że Gmina Skórzec czeka 



z niecierpliwością na wyłączenie się ze współfinansowania modernizacji tej 
drogi przez Gminę Kotuń. Wtedy wszystkie środki finansowe przeznaczone na 
jej wykonanie dostałyby się Gminie Skórzec. Oni tam mają większy odcinek 
drogi, gdzie budowano kanalizację i jest ona w chwili obecnej w bardzo złym 
stanie.

− Radna Aneta Wysocka-Bat zapytała, czy jeśli nie zgodzimy się na 
przeznaczenie 100.000 zł z budżetu roku 2013, to ta inwestycja może ominąć 
Gminę Kotuń.

− Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że Starosta jasno zakomunikował, że prace 
muszą być rozliczone z budżetów roku 2012.

− Radny Kazimierz Chróściel zapytał, czy jak radni odrzucą projekt uchwały, to 
wniosek nadal zostanie złożony.

−  Radny powiatowy Bartłomiej Kurkus wyjaśnił, że choć odejdzie jeden z 
partnerów, to wniosek zostanie złożony, bo starają się także pozyskać 
partnerów prywatnych do jego realizacji.

− Radny powiatowy Jan Kuć stwierdził, że naprawdę Skórzec wolałby żebyście 
nie przyjmowali tego projektu uchwały, tam ucieszyliby się z tego powodu. 
Jest to bardzo niewielka kwota jak na tak duże przedsięwzięcie.

− Radny Krzysztof Gajowniczek poprosił o 10 minut przerwy na wspólne 
rozważanie przez radnych przedstawionego projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady zarządziła 10 minutową przerwę.
Po wznowieniu obrad rozpoczęto na dalszą dyskusje nad projektem uchwały.

− Radny Mariusz Kujawski zaapelował do radnych, aby przyjęli projekt uchwały. 
Droga na odcinku Koszewnica – droga krajowa Nr 2 jest naprawdę w fatalnym 
stanie. Gdyby nie coroczne łatanie dziur na tej drodze, zdarzyłby się tak 
niejeden wypadek drogowy.

− Radny Kazimierz Chróściel zapytał, co z drogą Broszków – Żuków.

− Radny powiatowy Bartłomiej Kurkus stwierdził, że na terenie Gminy Kotuń 
w najgorszym stanie są odcinki dróg powiatowych: Broszków – Żuków, Wilczonek 
przez las, Polaki obok posesji Państwa Pałdynów w Polakach. Poprosił o wsparcie 
mieszkańców poszczególnych wsi o remont tych dróg u Starosty Siedleckiego, aby 
zostały umieszczone w wieloletnim planie inwestycyjnym.
Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr VIII/47/11 
w sprawie sfinansowania z Powiatem Siedleckim przebudowy drogi.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.



Ad pkt 5
Wójt wyjaśnił, że dotychczasowa sołtys wsi Pani Iwona Jastrzębska złożyła prośbę 
o odwołanie jej ze stanowiska sołtysa wsi. Odwołanie może nastąpić dopiero po 
przeprowadzeniu ponownych wyborów sołtysa. Dlatego Rada Gminy podejmuje 
uchwałę w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających. 
Miejsce i czas zebrania wyborczego mieszkańców wsi Łęki określi szczegółowo 
Zarządzenia Wójta w tej sprawie.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca rady odczytała projekt Uchwały Nr VIII/48/11 w sprawie 
zarządzenia wyborów uzupełniających sołtysa wsi Łęki.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 6
Wójt wyjaśnił, że na podstawie ustawy – Prawo o ustrojach sądów powszechnych 
w tym roku mija kadencja dotychczasowych ławników sądowych. Z terenu Gminy 
Kotuń Prezes Sądu Okręgowego w Siedlcach poprosił o powołanie trzech ławników. 
Do 30 czerwca tego roku Prezesi Sądów: Okręgowego i Rejonowego w Siedlcach 
zgłosili na kandydatów swoich dotychczasowych ławników. Inne uprawnione 
podmioty nie dokonały zgłoszenia. Wspomniana ustawa zakłada powołanie 
ławników do końca października. Kandydatów na ławników opiniuje – zespół 
radnych powołanych do tego celu. W naszym przypadku proponuje się, aby w skład 
tego zespołu wchodzili: Wiceprzewodnicząca Rady i Przewodniczący Wszystkich 
stałych komisji rady.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca rady odczytała projekt Uchwały Nr VIII/49/11 w sprawie powołania 
zespołu opiniującego kandydatów na ławników.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 7
Wójt wyjaśnił, że wpłynęły dwa wnioski podmiotów gospodarczych prowadzących 
sklepy o umożliwienie im sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 
4,5% alkoholu. Jest to rodzaj zezwoleń, na które limity określa Rada Gminy. Gminna 
Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych pozytywnie zaopiniowała oba 
wnioski. Komisja Oświaty, Kultury i Porządku Publicznego postanowiła rozszerzyć 
dotychczasowy limit punktów sprzedaży tych napojów alkoholowych o 2 nowe 
miejsca. 

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr VIII/50/11 
w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży na terenie Gminy Kotuń
Uchwała została podjęta większością głosów /za-13, wstrzymało się-2/ w głosowaniu 



jawnym.

Ad pkt 8
Wójt wyjaśnił, że nowe zapisy ustawy o ochronie zwierząt nakładają na Gminę 
obowiązek określenie prawa miejscowego dotyczącego wyłapywania bezdomnych 
zwierząt. Nasz projekt uchwały zgodnie z wymogami ustawowymi został uzgodniony 
z Powiatowym Lekarzem Weterynarii w Siedlcach oraz posiada pozytywną opinię 
Zarządu Głównego Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca rady odczytała projekt Uchwały Nr VIII/51/11 w sprawie 
wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie Gminy Kotuń oraz dalszym 
postępowaniu z nimi.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 9
Wójt wyjaśnił, że zgodnie z obowiązującym w naszej gminie Regulaminem 
utrzymania porządku i czystości – zbiórka odpadów komunalnych w naszej gminie 
odbywa się w worki o pojemności 0,14 m3. Jednak przedsiębiorcy wolą zbierać 
odpady w kontenery i dlatego trzeba określić cenę 1 m3 odpadów. Ta sama cena 
będzie obowiązywała przy przyjęciu na składowisko odpadów pochodzących od 
mieszkańców gminy, którzy bezpośrednio z Kierownikiem ZGK umówią się na ich 
przyjęcie na składowisko. 

− Radny Artur Skwierczyński zapytał, czy trzeba będzie mieć kontener.

− Kierownik ZGK Bogdan Kuć potwierdził, że trzeba zamówić w zakładzie 
kontener i za pomocą kontenera odpady te zostaną przewiezione na 
składowisko.

− Radny Artur Skwierczyński zapytał, czy wtedy kwota będzie taka sama.
− Kierownik ZGK wyjaśnił, że zostanie dołączona kwota pracy ciągnika i 

kierowcy.
− Radny Stanisław Chodowski zapytał, czemu nie odebrano ostatnio dwóch 

monitorów, które zostały wystawione do zbiórki odpadów niebezpiecznych.
− Kierownik ZGK wyjaśnił, że prawdopodobnie nie były kompletne a tylko takie 

mogą być przez zakład przyjmowane. Jeżeli są niekompletne, tzn. jeżeli na 
przykład nie mają kabli sieciowych, to mogą być przyjęte przez zakład, ale za 
odpłatnością.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr VIII/52/11 w sprawie 



odpłatności za odpady przyjmowane na gminne składowisko odpadów komunalnych 
w Kotuniu.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 10
Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że jest to projekt uchwały urealniający stawki za 
zajęcie pasa drogowego 
w porównaniu ze stawkami jakie obowiązują w okolicznych gminach. Wprowadzono 
także zapis mający ustalić stawkę dobową za zajęcie pasa. 
We wcześniejszej uchwale w tej sprawie określono stawki miesięczne, bez 
możliwości rozbijania jej na stawki dobowe. Dotychczasowe obserwacje dotyczące 
wniosków o zajęcie pasa drogowego wskazują na potrzebę określenia tej opłaty 
w stawkach dobowych.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr VIII/53/11 w sprawie ustalenia 
wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy 
Kotuń.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 11
Wójt wyjaśnił, że zmiana przepisów o systemie oświaty nakazuje podjęcie 
samorządom nowych regulacji prawnych w tej kwestii. W naszym przypadku 
proponujemy ustalić odpłatność za 1 godzinę, za zajęcie przekraczające realizację 
podstawy programowej w wielkości odsetkowej minimalnego wynagrodzenia za 
pracę. Stawka ta jest wyliczana z wynagrodzeń nauczycieli zatrudnionych przy 
realizacji opieki ponad podstawę. Radni otrzymali szczegółowe wyjaśnienie 
finansowe stawki w nowym roku szkolnym.

− Radna Teresa Bruśniak zapytała, czy wcześniej nie było wiadomo, że będzie 
podwyżka a teraz szybko musimy ustalać nowy cennik.

− Radny Artur Skwierczyński zapytał, czy nie można ustalić wysokości w 
złotych.

− Protokołująca Elżbieta Jastrzębska wyjaśniła, że od nowego roku wzrosną 
wynagrodzenia nauczycieli i znów trzeba będzie podejmować nową uchwałę w 
sprawie. Ten zapis przewiduje już przyszłoroczne podwyżki nauczycielskie.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr VIII/54/11 w sprawie ustalenia 
opłat za świadczenia w przedszkolach prowadzonych przez Gminę Kotuń.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-13, wstrzymało się-2/ w głosowaniu 
jawnym.

Ad pkt 12
Wójt wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy Posterunku Policji w Kotuniu. Ustaliliśmy 



wcześniej, że zrobimy wszystko, aby go u siebie zatrzymać.
Wcześniej podjęta uchwała w tej sprawie została unieważniona przez Regionalna 
Izbę Obrachunkową w Warszawie z powodu nieprecyzyjnych zapisów. Teraz 
dopracowano szczegółowo każde słowo nowego projektu uchwały.
Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr VIII/55/11 zmieniająca uchwałę 
w sprawie podatku od nieruchomości.
Uchwała została podjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 13
Skarbnik Gminy Barbara Jońska wyjaśniła szczegółowo zmiany w planie budżetu 
gminy na rok 2011. Zapisy te znajdują się w uzasadnieniu do projektu uchwały.

− Wójt wyjaśnił, że wspólnie z Komendantem Gminnym OSP w Kotuniu i Panią 
Skarbnik Gminy podpisali umowę z Marszałkiem Województwa 
Mazowieckiego na zakup sprzętu specjalistycznego dla naszych jednostek 
OSP, który jest zakupem rzeczowym a taki jest jeśli kosztuje powyżej 3.500 zł. 
W przypadku dwóch naszych jednostek pomoc finansową otrzymali od 
Marszałka w wysokości 2.000 zł – trzeba więc im dołożyć z naszego budżetu. 
Łącznie na wydatki OSP przypadnie kwota 5.000 zł. W roku, gdzie nie było 
żadnego planu na wydatki rzeczowe dla straży udało się pozyskać trochę 
środków zewnętrznych, dlatego też musimy i my coś im dołożyć.

− Radna Aneta Wysocka-Bat zapytała czy są to środki pieniężne czy określone w 
sprzęcie.

− Radny Artur Skwierczyński wyjaśnił, że są to urządzenia specjalistyczne takie 
jak: autopompy, nożyce do cięcia blachy i betonu. Są to środki przyznane w 
postaci zakupu sprzętu.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Wiceprzewodnicząca Rady Hanna Kafara odczytała projekt Uchwały Nr VIII/56/11 
w sprawie zmian w planie budżetu gminy na 2011r.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 14
Skarbnik Gminy Barbara Jońska wyjaśniła, że zmiana uchwały budżetowej poniosła 
za sobą skutek wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Kotuń na lata 2011-2022. Jest to uaktualnienie jej dotychczasowych zapisów.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr VIII/57/11 w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotuń na lata 2011-2022.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 15
Wójt wyjaśnił, że wzorem lat ubiegłych Starosta Siedlecki zwrócił się do wszystkich 



gmin z terenu powiatu o przejęcie na siebie zimowego utrzymania dróg powiatowych 
za odpłatnością nie mniejsza niż w roku ubiegłym. W chwili obecnej będą Państwo 
radni podejmowali uchwałę w tej sprawie.

− Radny Stanisław Chodowski zapytał, czy i w tym roku gmina będzie 
odśnieżała sama a śliskość będzie zwalczał powiat. Bo jeśli tak, to może 
Gmina przejęłaby i to zadanie.

− Wójt wyjaśnił, że w ty roku zapisy umowy są takie same jak w roku 
poprzednim, czyli zwalczanie śliskości powiat pozostawił dla siebie.

− Radny powiatowy Jan Kuć stwierdził, że nie będzie namawiał radnych do 
podjęcia tej uchwały, bo zawsze przy odśnieżaniu są kłopoty. Prawie zawsze 
do tej roboty trzeba dopłacić. Jednak dla mieszkańców gminy jest to 
najwygodniejsze rozwiązanie.

− Radny Krzysztof Gajowniczek stwierdził, że w chwili obecnej tak naprawdę 
nie wiadomo ile Gmina dostanie za tegoroczne odśnieżanie dróg powiatowych. 
Podejmujemy tą uchwałę tak trochę w ciemno.

− Wójt Sławomir Adamiak potwierdził, że nie podpisze porozumienia jeśli kwota 
na te roboty będzie niższa niż w roku ubiegłym.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr VIII/58/11 w sprawie przyjęcia 
do realizacji zadania powiatu z zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych na 
terenie Gminy Kotuń.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-14, wstrzymał się-1/ w głosowaniu 
jawnym.

Ad pkt 16
Wójt wyjaśnił, że na początku września został poproszony razem z Przewodniczącą 
Rady na spotkanie z Prezydentem Siedlec w sprawie transportu zbiorowego na 
terenie naszej Gminy. Transport ten dla mieszkańców Gręzowa wykonuje MPK w 
Siedlcach. Do tej pory mieliśmy w tej sprawie odpisane porozumienie z Miastem 
Siedlce, gdzie koszt obsługi linii do Gręzowa zamykał się w koszcie zakupionych 
przez mieszkańców biletów. Jeśli były straty pokrywało je miasto. Teraz już nie 
będzie pokrywać i poproszono o możliwość zawarcia nowego porozumienia, które 
określi wysokość dopłaty Gminy Kotuń do transportu zbiorowego swoich 
mieszkańców. Jest to kwota 1,74 do każdego kilometra trasy leżącej na naszym 
terenie przemnożona przez liczbę kilometrów w skali całego roku.

− Radny Artur Skwierczyński zapytał, jak będzie zawracał ten autobus, gdy nie 
zgodzimy się na dopłatę. A może należałoby zacząć rozmowy z PKS-em, aby 
oni dostosowali swoje kursy do potrzeb mieszkańców Gręzowa.

− Wójt wyjaśnił, że PKS nie interesuje się liniami w tym kierunku na naszym 
terenie. Nie stanął nawet do przetargu na dowożenie dzieci do Zespołu Szkół w 
Żeliszewie Podkościelnym, co nam wcześniej Dyrekcja PKS-u obiecała. 



− Radny Stanisław Chodowski zapytał, dlaczego na trasie Wilczonek – Kotuń 
dzieci tak długo czekają na zajęcia w szkole i na powrót do domu. Jest za mało 
kursów na tej trasie.

− Wójt wyjaśnił, że Gmina ma obowiązek dowieść ucznia do szkoły i odwieść 
go z powrotem do domu. Jeśli uczniowie muszą czekać na kursu autobusu, to 
po to przecież istnieją w szkole świetlice, aby zapewniły im opiekę.

− Radna Barbara Plichta stwierdziła, że od tego roku Miasto Siedlce zażądało od 
MPK zamknięcia swojego bilansu na 0. Dlatego też występują do wszystkich 
gmin o wsparcie finansowe i pokrycie ulg w przejazdach, które do tej pory 
finansowało miasto.

− Radny Mariusz Kujawski zapytał, czy mamy pewność, że Miasto Siedlce już 
po podpisaniu przez nas umowy nie wycofa następnych kursów ze swojego 
grafiku.

− Wójt wyjaśnił, że ma takie przyrzeczenie.
− Radny Krzysztof Gajowniczek stwierdził, że trzeba z nimi ponegocjować 

jeszcze w sprawie wcześniejszego wypowiedzenia porozumienia a nie jak to 
jest określone w porozumieniu – okres 6-cio miesięczny.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr VIII/59/11 
zmieniającą uchwałę w sprawie powierzenia Miastu Siedlce prowadzenia lokalnego 
transportu zbiorowego na terenie Gminy Kotuń.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-12, wstrzymało się-3/ w głosowaniu 
jawnym.

Ad pkt 17
Przewodnicząca Rady poinformowała radnych, że po tej sesji odbędzie się jeszcze 
wspólne posiedzenie radnych i Komisji Rewizyjnej. Poinformowała także, że w 
terminie do końca wrześnie zostanie przeprowadzona w Zakładzie Gospodarki 
Komunalnej w Kotuniu kontrola finansowa. Następnie oddała głos Radnemu 
Kazimierzowi Chróścielowi, który jest członkiem Mazowieckiej Izby Rolniczej.

Radny Kazimierz Chróściel poinformował zebranych o najważniejszych ustaleniach 
Mazowieckiej Izby Rolniczej. Przypomniał im o obowiązkach właścicieli zwierząt 
gospodarskich dotyczących znakowania zwierząt i prowadzenia pełnej ewidencji. 
Wyjaśnił zagadnienie domowego uboju zwierząt gospodarczych oraz przekazał 
sołtysom i radnym pakiety dokumentacji dotyczącej zgłaszania szkód 
spowodowanych przez zwierzęta leśne.

Ad pkt 18
− Sołtys wsi Tymianka Robert Jastrzębski zapytał, co z budową wodociągu w 

jego wsi. Przez kilka lat leży podanie mieszkańców w tej sprawie i jak na razie 
nie ma na to pismo odpowiedzi.

− Wójt wyjaśnił, że dokumentacja techniczna już jest zrobiona, jednak w chwili 



obecnej nie ma środków finansowych na jej realizację. Linia wodociągowa do 
Tymianki jest bardzo długa a odbiorców będzie bardzo niewielu. Na pewno 
jeśli tylko będzie można zaplanować tą inwestycję w budżecie, zostanie ona 
wykonana.

− Sołtys wsi Pieńki Irena Mielczarek poskarżyła się na jakość przywożonych do 
Szkoły Podstawowej w Koszewnicy posiłków.

− Wójt stwierdził, że nie słyszał żadnych skarg na jakość obiadów 
przygotowywanych przez Zespół Oświatowy w Kotuniu. Wręcz przeciwnie, 
dzieci chwalą sobie ich posiłki.

− Pani Bożena Pluta ze wsi Żeliszew Duży poprosiła o pomoc w odtworzeniu 
rowów i przepustu pod drogą gminną przy jej działce. Jest to działka rolna o 
powierzchni około 4 hektarów, z czego 2 hektary są stale zalewne i nie nadają 
się pod uprawy. Przychodziła już w tej sprawie do poprzedniego Wójta. Ten 
obiecywał pomoc, ale jej nie wykonał. Prosi zatem obecnych radnych o 
podjęcie działań w tej sprawie.

− Radny Kazimierz Chróściel zapytał, czy nie próbowała sobie sama pomóc w 
tej sprawie.

− Pani Bożena Pluta wyjaśniła, że zaoferowała swoją pomoc poprzedniemu 
Wójtowi, ale z niej nie skorzystał.

− Radna Barbara Plichta zapytała byłego Wójta, obecnego radnego powiatowego 
dlaczego nie skorzystał z pomocy zaoferowanej przez mieszkankę i nie pomógł 
jej rozwiązać tego problemu.

− Radny powiatowy Jan Kuć stwierdził, że nie wszystko udało mu się 
zrealizować w tym czasie, gdy był Wójtem. Ta sprawa właśnie do takich 
należy.

− Radna Barbara Plichta poprosiła, aby sprawą przedstawioną przez Panią 
Bożenę Pluta zajęła się Komisja Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i 
Ochrony Środowiska rady Gminy.

Więcej dyskusji ani wolnych wniosków nie zgłoszono.

Ad pkt 19
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty większością głosów /za-14, wstrzymał 
się-1 (radna nieobecna na poprzedniej sesji)/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 20
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Anita Drabarek zamknęła 
Obrady VIII Sesji rady Gminy w Kotuniu. Podziękowała wszystkim za przybycie 
i udział w sesji.

Przewodniczący Rady
/-/ mgr Anita Drabarek

Protokołowała:
insp. ds. obsługi RG
Elżbieta Jastrzębska


